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#IKZITLIEVERINDEGROTEPOST
MAA 02.01 

T.E.M.  
ZON 07.01

De Grote Post Collage Etalage | 7+ DOEN

ZAT 20.01 
 ZON 21.01 Compagnie Porte 27 Chute! | 8+ CIRCUS

ZON 21.01 Felix & Fauve Vermeirsch Debussy, Stravinsky,  
Prokofiev & Vermeirsch

MUZIEK

TALENT TELT

ZAT 27.01 
 ZON 28.01 De Grote Post/TAZ Chambres d’O DOEN

DON 01.02 Han Solo JUBILEE COMEDY

VRIJ 02.02 Stefaan Van Brabandt/ 
Johan Heldenbergh Marx THEATER 

WACHTLIJST

ZAT 03.02 Het Zesde Metaal Calais MUZIEK 
WACHTLIJST

ZON 04.02 Stefaan Van Brabandt/ 
Ive Marx/Guinevere Claeys Ontbijtgesprek Marx DOEN

VRIJ 09.02 
T.E.M. 

ZON 25.02
Kunstacademie aan Zee Opstand II DOEN

VRIJ 09.02 Jan Martens/GRIP Rule of Three DANS

De camera's die sinds kort bij
glasbollen worden geplaatst met 
als doel sluikstorters te pakken, 
lijken niet echt af te schrikken. 
Rond de glascontainers op de 
wijk 't Gaverke in Waregem 
werd deze week opnieuw heel 
wat afval achtergelaten. Karton-
nen dozen, zakken vol afval: het 
ligt er allemaal. Een buurtbe-
woonster kaartte de situatie aan 
op Facebook, waar het meteen 
verontwaardigde reacties regen-
de. Afvalintercommunale Imog 
probeert het afvalprobleem op te
lossen door camerabewaking te 
plaatsen. “Het is jammer dat het 
sommige mensen aan burgerzin 
ontbreekt”, zegt Koen Delie, 
woordvoerder bij Imog.  Elke 
glasbol krijgt één week per jaar 
cameracontrole. “We denken er-
aan om op alle containers signa-
lisatie aan te brengen die zegt 

Camera's maken weinig 
indruk op sluikstorters

dat de kans op controle bestaat. 
Zo hopen we sluikstorters nog 
meer af te schrikken.”  (kvo)

W Rond de glasbollen op 't Gaverke ligt 
weer heel wat afval. 
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“Kleiner verzet! Komaan,
doorduwen. Met een aanloop 
moet het zeker lukken. Snel-
ler!” Voormalig bondscoach in 
het veldrijden Rudy De Bie 
schreeuwt zijn keel schor. Vijf-
tig kinderen kregen gistermid-
dag hun veldritdoop van de ve-
teraan, samen met onder ande-
ren oud-veldritkampioene 
Joyce Vanderbeken.

De organisatoren van de aller-
eerste Hexia Cyclocross in Gul-
legem — die zaterdag plaats-
vindt — stelden het parcours 
open voor kinderen van het 

derde tot zesde middelbaar. Zo 
konden ze zelf eens ervaren 
wat hun idolen van op tv door-
maken. De eerste ronde nog 
met de glimlach, daarna vooral 
op de tanden bijtend. Modder 
vreten, ploeteren, stampen, 
puffen en zweten.

Ook de negenjarige Laura Ler-
nout spande haar kuiten. Het 
was de eerste keer dat ze met 
de fiets door de aarde croste. 
“Leuk, maar lastig, zeker berg-
op”, hijgde het meisje nog na. 
“Ik ben ook tegen een paaltje 
gereden, dat was minder. Het 
schrikt me echter niet af om 
nog eens een toertje te doen.”

Laura was lang niet de enige

die ten val kwam. Normaal, 
want het parcours is helemaal 
geen makkie. Bruggen, heuvel-
tjes, drassige stroken en op de 
koop toe werden nog enkele 
pallets op het parcours gelegd. 
Ook De Bie moest bekennen 
dat het geen sinecure is. “Een 
prachtig parcours, maar er zit-
ten wel heel zware stukken in. 
De grote namen zullen het aan-
kunnen, maar het zal niet van-
zelf gaan. Er zal serieus gelopen
moeten worden”, aldus de ex-
veldrijder.

Voor de kinderen was het een
initiatie, geen competitie. “Ze 
zijn bezig, ze sporten samen en 
amuseren zich. Dat is het be-
langrijkste”, aldus De Bie. Re-
creatief of niet, talent drijft al-
tijd boven. “Je  ziet toch wel en-
kele gedreven gasten die 
vaardig zijn met de fiets.”

Met iets meer dan vijftig kin-
deren was de kinderinitiatie al-
vast volzet. Een voltreffer dus. 
“Volgend jaar zetten we er ze-
ker weer op in, al zullen we en-
kele zaken aanpassen.” 

Kinderen leven zich uit op veldritparcours Hexia Cyclocross

“Tof toertje, maar botsing 
tegen paaltje was minder”
Blije maar vermoeide ge-
zichten, mét modderspat-
ten in Gullegem gisteren. 
De organisatoren van de 
Hexia Cyclocross stelden 
het parcours open voor 
een initiatie veldrijden. 
Een vijftigtal kinderen 
kon zo eens proeven van 
het veldrijden.

GULLEGEM 

W Laura Lernout was een van de meer dan vijftig kinderen die het veldritparcours trotseerden.

JOERIE DEWAGENAERE
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RUDY DE BIE
VOORMALIG BONDSCOACH 

“Ze zijn bezig, ze 
sporten samen en 
amuseren zich. Dat is 
het belangrijkste”

W Het vuur ontstond in een flat op de derde verdieping van de residentie.
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Een kortsluiting aan de droog-
kast in een flat op de derde ver-
dieping heeft woensdagavond
even voor opschudding gezorgd
bij de bewoners van een appar-
tementsblok aan het begin van
de Luitenant-generaal Gérard-
straat. Buren merkten om
19.15 uur hevige rookontwik-
keling op en alarmeerden de
brandweer. Doordat de brand-
weerkazerne slechts op een
boogscheut van het gebouw
ligt, waren de brandweerlui
zeer snel ter plaatse. Ze kregen

Flat onbewoonbaar na brand
het vuur snel onder controle, al
is er in de getroffen flat heel
wat rook- en waterschade,
waardoor de flat tijdelijk onbe-
woonbaar is. Pavlov P. en zijn
echtgenote die op het ogenblik
van de brand niet thuis waren,
kunnen met hun twee kinderen
terecht in een crisiswoning van
de gemeente Kuurne. De ande-
re appartementen in het ge-
bouw bleven gevrijwaard. De
bewoners konden kort voor ne-
gen uur naar hun woning te-
rugkeren. Niemand raakte ge-
wond.   (ndz)

KUURNE 
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Maarten Bouckaert was tot
voor een paar jaar de rech-
terhand van topkok Peter
Goossens in het Hof van Cle-
ve in Kruishoutem. Pas toen
hij samen met zijn vrouw
Stefanie Vandewalle zijn ei-
gen restaurant Castor open-
de, werd voor iedereen dui-
delijk wat hij allemaal in zijn
mars had.

Datzelfde jaar haalde hij zijn
eerste Michelinster binnen
en nu kan hij dus ook voor de
stad Waregem uitpakken met
de koppositie op de interna-
tionale site Tripadvisor. Dat
wil zeggen dat Castor van al-
le 46 Waregemse eetgelegen-
heden die daarop staan de
meeste lovende commenta-
ren kreeg.

“We doen gewoon ons best”,
reageert Bouckaert beschei-
den. “Die goede cijfers zijn
leuk, maar we werken niet
voor recensenten of beoorde-
lingen op internetsites. Het
enige wat mijn vrouw en ik
willen, is iedereen die hier
komt gelukkig te maken met
lekker eten en een goede ont-
vangst. Een tweede ster? We
doen ons best en zien wel
wat er gebeurt. Niets moet.”

Het andere Waregemse
sterrenrestaurant Berto staat
op de zevende plaats in die
rangschikking. Wat nog op-
valt, is dat het nieuwe top-
restaurant Improviste van

David Selen, gevestigd in de
hippodroom, meteen al opge-
klommen is naar plaats drie.
Selen is amper een half jaar
geleden verhuisd van Kort-
rijk naar Waregem. Daar had
hij een gereputeerde zaak
waarmee hij een 16 op 20 be-
haalde in Gault&Millau.

Sterren in Kortrijk 

In Kortrijk staat Bistro Bor-
do voor het tweede jaar op rij
op nummer één. Dat is een
niet geringe prestatie met de
concurrentie van nog eens
213 andere horecazaken,
vooral ook omdat er enkele
sterrenrestaurants tussen

zitten. Zo staat Sebastien
Ververken, nog een protegé
van Peter Goossens, met Vol-
Ver in Marke op drie. Vorig
jaar veroverde hij ook al een
Michelinster die hij dit jaar
netjes kon behouden. Het an-
dere sterrenrestaurant Table
d'Amis staat op plaats elf.

In Wevelgem valt op dat Sa-
lons Cortina restaurant 't
Verloren Schaap van de eer-

ste plaats geduwd hebben.
Salons Cortina kan bogen op
een lange en rijke geschiede-
nis, kende een dipje, maar
lijkt nu weer helemaal terug
na de overname door Rudy
Maes, zaakvoerder van de
restaurants Passim.

“Ik denk dat vooral onze
buffetten op zondag gewaar-
deerd worden”, zegt gerant
Davy Mertens van Salons
Cortina. “Er valt altijd wel
iets te beleven bij ons. Zo
kunnen de bezoekers een
aantal gerechten – zoals onze
boules de Berlin – aan het
buffet zien klaarmaken ter-
wijl ze aanschuiven. Dat valt
in de smaak.”

In Kortrijk behoudt Bistro Bordo zijn koppositie op internationale site

Restaurant Castor scoort nu ook hoog op Tripadvisor
Maarten Bouckaert, de 
jonge chef-kok van ster-
renrestaurant Castor in 
Beveren-Leie, heeft vol-
gens Tripadvisor de po-
pulairste eetgelegenheid 
in Waregem. Het gaat 
hard voor Bouckaerts ho-
recazaak die op 2 januari 
nog maar twee jaar be-
staat.

KORTRIJK/WAREGEM/MENEN 

W Maarten Bouckaert blijft bescheiden: “We willen iedereen die hier komt gelukkig maken met lekker eten.”

FREDDY VERMOERE
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MAARTEN BOUCKAERT
CHEF-KOK CASTOR

“We doen gewoon 
ons best”

NIEUW OP 1
● Deerlijk: Marcus 
● Menen: Culinair
● Waregem: Castor 
● Wevelgem: Salons Cortina
NET ALS VORIG JAAR OP 1
● Anzegem: Bistro Biboo
● Avelgem: Maraille
● Harelbeke: De Muizelmolen
● Helkijn: 
La Descente du Pont
● Kortrijk: Bistro Bordo
● Kuurne: Den Herder
● Lendelede: 
Restaurant Momento
● Spiere: Caprice des Deux
● Wervik: Eethuis De Kastaar
● Zwevegem: L'Envie
(volgens de bezoekers van 
Tripadvisor) (vfb)

WIE STAAT OP 
ÉÉN IN JOUW 
GEMEENTE?

Anderhalf miljoen euro voor 
energiezuinige hogeschool Howest

Goedelaan in Kortrijk is in
242.000 euro voorzien voor
het plaatsen een energiezuini-
ge glaspartij. In de Rijselse-
straat 3A en 5 in Sint-Michiels
(Brugge), ook een afdeling van
de hogeschool, is het plaatsen
van nieuwe glaspartijen goed
voor een subsidie van 1,2 mil-
joen euro.

“Groot potentieel”

Crevits wil zo mee de kli-
maatdoelstellingen halen.
“Het hoger onderwijs in West-
Vlaanderen heeft een uitge-
breid onderwijspatrimonium
en dus een groot potentieel om
energie te besparen. Voor heel
Vlaanderen keuren we 91
energie-efficiëntieprojecten 
goed, voor een totale subsidie
van bijna twaalf miljoen euro”,
zegt Crevits.  (vkk)

Vlaams minister van Onder-
wijs Hilde Crevits (CD&V)
keurde de vier klimaatvrien-
delijke investeringsprojecten
voor het hoger onderwijs in
West-Vlaanderen donderdag
goed.

Zo kan de hogeschool West-
Vlaanderen (Howest) met
middelen uit het Vlaams Kli-
maatfonds extra investeren in
energiebesparende maatrege-
len. Voor de vestiging in de
Luipaardstraat 12A in Kortrijk
gaat het om 83.500 euro voor
energiebesparend glas. In het
gebouw in de Graaf Karel de

De hogeschool West-Vlaan-
deren krijgt anderhalf mil-
joen euro subsidie voor kli-
maatvriendelijke investe-
ringen. Het gaat vooral om 
het vervangen van glas.

KORTRIJK/BRUGGE 

Ook de stad Wervik werkt vol-
op aan een masterplan openba-
re verlichting. Samen met net-
beheerder Eandis werd onder-
zocht hoe de straatlichten
geoptimaliseerd kunnen wor-
den. “Waar dat kan zullen we
de openbare verlichting dim-
men tussen 22 en 6 uur, behal-
ve op vrijdag en zaterdag”, zegt
Mark Bruggeman van Eandis.
“Feestverlichting doven we van
23 tot 6 uur. Bij monumenten
gebeurt dat ook vanaf 23 uur,
maar die ontsteken we 's och-
tends niet.”

Daarnaast worden komende

Wervik gaat lichten dimmen 
Je moet geen ervaren quiz-
zer zijn om te weten dat 
Vlaanderen de meest ver-
lichte regio ter wereld is. 
Daar wil Eandis resoluut 
verandering in brengen en 
daarom werkt het plannen 
uit samen met alle steden 
en gemeenten.

jaren alle oude armaturen ver-
vangen door ledlampen. In de
Molenmeersen vond intussen
al de eerste fase van een proef-
project plaats. In de Molen-
meersenstraat, Oorlogsduiker-
straat en een deel van de
Groendalstraat werden 42 oude
lichtpunten vervangen door 43
ledlampen. “In een tweede fase
doen we dit ook in andere stra-
ten en zullen we de lampen
dimmen. Dat zou een besparing
opleveren van zo'n 7.000 euro.”

3.500 lichtpunten

De komende vijftien jaar moe-
ten alle 3.500 lichtpunten -
goed voor 37 procent van de
energiefactuur - in Wervik aan-
gepakt worden. Zo kan het
stadsbestuur heel wat bespa-
ren. “Al is de motivatie niet
puur economisch. We willen zo
ook de CO2-uitstoot verminde-
ren”, zegt schepen Belinda
Beauprez (N-VA).  (djr)

WERVIK 

KORTRIJK

Kringloopwinkel start 
extra magazijnverkoop
De centrale diensten van het 
Kringloopcentrum Zuid-West-
Vlaanderen huizen in nieuwe 
gebouwen in de Warande 9 in 
Heule. Wat net niet goed ge-
noeg is voor de kringloopwin-
kels, gaat voortaan niet meer 
naar de container, wel naar De 
Hangaar. “Daar zullen al deze 
spullen aangeboden worden, 
net als wat enkele weken in de 
kringloopwinkels te koop 
stond en geen nieuwe eigenaar 
vond”, zegt Nelle Vanleeuwen. 
“Zo wil De Kringloopwinkel 
nog meer gerief in omloop 
houden.”
De Hangaar opent op morgen 
zaterdag en is elke zaterdag 
open van 9.30 tot 16 uur .  
De Kringloopwinkel zorgde in 
2014 al voor een tweede ver-
koopskanaal met De Bazaar, 
waar de prijs afhankelijk is 
van het gewicht van het stuk.   
(vkk)
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Equal pay
verplicht 
in IJsland
in iJsland is het sinds 1 januari
wettelijk verplicht om mannen
en vrouwen in dezelfde functie
evenveel te betalen. iJsland is
zo het eerste land ter wereld
dat het principe wettelijk
 verankert. De verplichting geldt
zowel voor bedrijven als voor
overheidsinstellingen met
 minstens 25 werknemers. Die
moeten daarvoor een
 certificaat behalen. Wie dat niet
haalt, krijgt een boete. De wet
werd vorig jaar op vrouwendag
aangekondigd. Zo blijft iJsland
een voortrekker inzake
 gendergelijkheid. Het land
voert de “global gender gap
index” van het Wereld -
economisch forum (Wef) aan.
belgië staat 31ste. (belga)

Britten gaan
plastic opnieuw
begraven

Het verenigd Koninkrijk gaat
een deel van haar plastic afval
opnieuw verbranden en begra-
ven. De Britse overheid ziet
geen andere oplossing nu
China is gestopt met het
importeren van plastic. elk jaar
verschepen de britten een half
miljoen ton plastic afval naar
China. De noodmaatregel komt
net nu de britse overheid steeds
meer werk maakt van het
scheiden van afval. Jaarlijks
produceren de britse burgers
3,7 miljoen ton aan plastic,
waarvan 44 procent gerecy-
cleerd wordt. berichten over
het verbranden of begraven van
gescheiden afval vormen geen
stimulans om dat percentage te
verhogen, is de vrees. (Dm)

VS-leger steekt 
165 miljoen 
in Europa 

De vs zullen meer dan 200 mil-
joen dollar (165 miljoen euro)
investeren in de renovatie of
modernisering van bepaalde
militaire installaties in europa.
Dat blijkt uit de begroting 2018
van het ministerie van Defensie.
Het gaat onder meer om sites
om versterkingen aan te voeren
of materieel te stockeren met
het oog “ontradend te werken”
op de “russische agressie”. De
sites bevinden zich onder meer
in estland, slowakije, letland,
Hongarije, roemenië, iJsland
en luxemburg, maar ook in
Zutendaal (limburg). Die basis
moet tegen 1 mei volledig
operationeel zijn. Het initiatief
is goed voor meer dan 150
lokale jobs. (belga)

Meer meldingen
van fout gedrag
in sportsector

Het meldpunt 1712 heeft vorig
jaar meer meldingen ontvan-
gen van slachtoffers van seksu-
eel grensoverschrijdend gedrag
in een sportcontext. Dat ver-
nam volksvertegenwoordiger
Katrien schryvers (CD&v) via
een parlementaire vraag gericht
aan minister Jo van deurzen
(CD&v). in 2016 registreerde
het meldpunt 38 getuigenissen
van misbruik tijdens een sport-
of vrije tijdsactiviteit. in de
 eerste 9 maanden van 2017
ging het al om 66 meldingen,
waarvan 45 personen specifiek
te maken kregen met seksueel
geweld. in meer dan de helft
van de geregistreerde getuige-
nissen gaat het om kinder -
mishandeling. (ivDe/YDs)

De vervelende waarheid
van man versus vrouw

Saartje Vandendriessche gaat op tv de strijd aan, maar kan ze die ook winnen? 

Cathy Galle

Kan een vrouw een man verslaan op sportief
vlak? Het is de hamvraag van het nieuwe 
tv-programma van Saartje Vandendriessche,
Op de man af. En een vraag die al geruime tijd
de gemoederen beroert.

Het concept vanOp de man af is vrij duidelijk. Saartje
Vandendriessche neemt het voortaan elke week op
tegen een bekende man. Onder andere Louis Talpe,
Maarten Vangramberen, Jan Van Loo veren en Rik
Verheye dagen haar uit in een discipline die ze zelf
kiezen. Dat gaat van de hoogste klimmuur ter wereld
bedwingen, met 40 kilometer per uur naar beneden
razen van een steile ijspiste op schaatsen tot kajak-
ken en kopje-onder gaan in het ijskoude water van
Groenland.

De ene deelnemende man is al sportiever dan de
andere, maar één ding hebben ze gemeen: ze zijn
allemaal man. En dat loutere feit geeft hen al een
voordeel, stellen sportwetenschappers. Want bio-
logische verschillen zijn er, of we dat nu graag horen
of niet. Volgens de Gentse professor sportweten-
schappen Wim Derave zijn die verschillen ontstaan
door zogenaamde seksuele selectie, een evolutie die
Charles Darwin uitvoerig beschreef. Vrouwen selec-
teren mannen op basis van fysieke kenmerken die
ze aantrekkelijk vinden. Die kenmerken worden dan
ook verder uitgebouwd.

Lichaamsvet als voordeel
En zo zitten we dus met mannen die gemiddeld
20 procent meer spiermassa hebben en ook langer
zijn. Twee kenmerken die hen een sportief voordeel
geven. Professor Derave: “Dat voordeel is het grootst
bij alle sporten die met werpen en stoten te maken
hebben. Daar is het verschil in prestaties tussen
mannen en vrouwen ongeveer 30 procent. Bij uit-
houdingssporten zijn de verschillen kleiner, rond
de 5 à 10 procent. Dat komt omdat vrouwen een
hoger vetpercentage hebben, dat ervoor zorgt dat
ze beter kunnen volhouden. Bij zwemmen bijvoor-
beeld hebben vrouwen daardoor ook een beter drijf-
vermogen. Maar ook in die sporten speelt kracht
wel een rol. En hoe meer het op kracht aankomt,
hoe meer vrouwen de duimen moeten leggen tegen-
over de mannen.”

Een ongemakkelijke waarheid, die op het internet

ook vaak tegengesproken wordt. Daar circuleren
tal van theorieën waaruit moet blijken dat de in
hoofdzaak mannelijke sportwetenschappers het
allemaal verkeerd zien. Dat het biologisch verschil
tussen man en vrouw niet zo’n grote rol speelt, als
wel de onderdrukking van de vrouw en de ontwik-
keling van haar sportprestatie. Vrouwensport staat
nog in de kinderschoenen en krijgt nog lang niet
altijd dezelfde ondersteuning als mannensport. 

Ook het gerenommeerde wetenschappelijke tijd-
schrift Naturevoorspelde in 2004 dat vrouwen vanaf
de Olympische Spelen van 2156 sneller zullen zijn
op de 100 meter sprint dan mannen. Want dan zul-
len ze hun achterstand ingehaald hebben. Onzin,
vinden sportwetenschappers. “Er waren bij dat
onderzoek heel wat opmerkingen over de metho-
diek”, weet professor trainingsleer Christophe
Delecluse (KU Leuven). “Het klopt wel dat vrouwen-
sport nog niet zo lang bestaat. Vrouwen hebben tot
in 1984 moeten wachten vooraleer ze een marathon
mochten lopen op de Olympische Spelen. Maar
ondertussen is die achterstand wel al ingehaald. De
fysieke verschillen daarentegen zullen blijven.”

Al moet je al die verschillen wel meteen ook rela-
tiveren, meent professor Delecluse. “Een mooi voor-
beeld is het wereldkampioenschap gewichtheffen
bij de mannen. De vraag is: wie is het sterkst?
Mannen van 60 kilogram of mannen van 120 kilo-
gram? Om dat te meten, moet je het gewicht dat ze

heffen delen door het lichaamsgewicht. En dan
merk je dat de lichtste mannen 2,5  keer hun
lichaamsgewicht ‘trekken’. En de zwaarste mannen
maar 2 keer. De sterkste mannen zijn dus de lichtste.
Bij de vrouwen trekken de lichtste vrouwen ook
2 keer hun lichaamsgewicht. Relatief gezien zijn de
lichtste vrouwen dus even sterk als de zwaarste
mannen. Dat zet een en ander wel in perspectief.”

Dat lager lichaamsgewicht van vrouwen kan wel
vaker een voordeel zijn in sporten waar dat een rol
speelt. Delecluse:“Laat Saartje Vandendriessche
muurklimmen tegen tienkamper Hans Van Alphen
en Saartje maakt kans om te winnen. Dat is zo’n situ-
atie waarin kracht een rol speelt, maar vooral ook
lichaamsgewicht en souplesse. Een zwaar
gebouwde man heeft hier een nadeel. Je moet dus
altijd het globale plaatje bekijken.”

Focus en concentratie
Dat heeft ook sportpsychologe Els Snauwaert goed
begrepen. Ze begeleidt al twintig jaar topsporters
en stond ook Saartje Vandendriessche bij voor haar
programma. “Het klopt wat de sportwetenschap-
pers zeggen, als het puur op kracht aankomt in een
klassieke sport dan is het als vrouw heel moeilijk
om te winnen van een man. In ons programma gaat
het om andere soort uitdagingen, waarbij vaak ver-
schillende vaardigheden nodig zijn. Bovendien
waren de mannen ook niet allemaal rasechte top-
sporters. Maar het blijft niet evident om als vrouw
te winnen.”

Als je het niet van je kracht kunt hebben, dan
moet je andere wegen zoeken, meent de sportpsy-
chologe. “Ik probeerde Saartje extra’s aan te leren
waardoor ze mentaal sterker stond. Focus en con-
centratie verbeteren, angst overwinnen of aandacht
beter regelen. Allemaal zaken waardoor zij de uit-
daging anders aanpakte dan de man in kwestie die
de begeleiding niet had gekregen.”

En waardoor ze ook beter kon presteren. Want
dat is het uiteindelijke doel, meent Snauwaert. “De
topsporters die ik in mijn praktijk binnenkrijg, willen
maar één ding: beter presteren. En de sportprestatie
kan inderdaad verbeteren met een dergelijke bege-
leiding. We zijn sportpsychologen, maar je mag ons
gerust prestatiepsychologen noemen.”

Op de man af, iedere woensdagavond om
20.40 uur op Eén

► saartje vandendriessche neemt het in Op de man af onder andere op tegen Jan van looveren. © vrt

‘Vrouwensport
bestaat nog niet 

zo lang. Maar 
de achterstand 
is ingehaald. De

fysieke verschillen
zullen blijven’

Christophe DeleCluse
(Ku leuven)

professor trainingsleer 

► Bij muurklimmen draait het niet alleen om kracht, ook om souplesse en gewicht.
© vrt
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Door die te smelten en in de gewenste vorm
te spuiten, krijg je een volledig gerecycleerd
product. Zo produceert Ecooh profielen
voor muren en vijverwanden. Arbeiders as
sembleren banken en bloembakken uit plas
tic. Wat verderop liggen gerecycleerde plas
tic verkeersdrempels.

Peking doet de deur dicht
‘Vlamingen mogen terecht trots zijn op

hoe bewust ze afval sorteren’, zegt Delorenzi.
‘Ecooh toont dat we hun vertrouwen niet be
schamen: we recycleren niet alleen de hoog
waardige kunststoffen, zoals met de blauwe
pmdzak, maar alle huishoudelijk plastic af
val, ook laagwaardige materialen.’ Want daar
knelt vaak het schoentje: de recyclage van de
betere materialen kan winstgevend zijn,
maar door de lage aardolieprijs is het veel
goedkoper om nieuw plastic te maken dan
laagwaardig te recycleren. Dat ondervindt
ook Ecooh. Met alleen de verkoop van de ge
recycleerde producten kan het niet overle
ven. Het bedrijf krijgt ook geld van intercom
munales om het plastic afval te recycleren.

Tot nog toe gingen die laagwaardige
kunststoffen vaak naar China, maar Peking
besliste om vanaf volgend jaar de deur dicht
te doen. Daardoor moeten de Vlaamse inter
communales een oplossing vinden voor een
afvalberg van zo’n veertig tot vijftigduizend
ton plastic. Delorenzi ziet opportuniteiten in
het probleem: ‘Als Vlaanderen beslist om
voortaan alle huishoudelijk plastic afval op
te halen, bijvoorbeeld via de roze zak, dan
zullen wij klaar zijn om alles te recycleren.’

Al het afval uit de roze zak wordt door Ecooh verwerkt.

zak wordt ingezameld (Via de roze zak
wordt plastic opgehaald dat niet in de pmd
zak mag. Maar de zak is niet overal be
schikbaar, red.) en een deel van wat in het
containerpark wordt gedumpt, komt hier
terecht’, zegt Delorenzi, terwijl hij ons een
overweldigende berg plastic toont. Hij kan
amper zijn zin afmaken, of er komen alweer
twee volle vrachtwagens hun lading lozen.

Van zakjes over een halve barbiepop tot
plastic waterflesjes: het ligt allemaal in de
loods. Volgens een voorzichtige schatting
gooit de Vlaming jaarlijks zo’n 175.000 ton
plastic weg, zwerfvuil niet meegerekend.
Meer dan de helft (96.000 ton) eindigt via
het niet gesorteerde restafval in de verbran
dingsoven. 

‘Per jaar recycleren we 15 miljoen kilo
plastic’, zegt Delorenzi. Het afval wordt
eerst vermalen in grotere stukken. Die wor
den vervolgens gereinigd in een wastrom
mel, voor ze opnieuw door een shredder in
kleinere stukjes worden gehakt. Via een
waterbad wordt lichter polyethyleen afge
scheiden en een luchtblaassysteem droogt
de plastic. Na een lange weg rollen er uit
eindelijk kleine plastic korrels van de band.

Door lage olieprijs 
is nieuw plastic 
veel goedkoper dan 
gerecyleerd plastic

‘Wij kunnen het plastic van 
alle Vlamingen recycleren’

De Openbare Vlaamse Afvalstof
fenmaatschappij (Ovam) reageert 
lauw op het plan van afvalverwer
ker Fost Plus om vanaf 2019 alle 
huishoudelijk plasticafval via de 
blauwe zak op te halen. Net als 
het kabinet van Vlaams minister 
van Leefmilieu Joke Schauvliege 
(CD&V) beklemtoont Ovam dat er 
nog niets beslist is. 
Ovam vreest dat door de commu
nicatie van Fost Plus mensen in 
afwachting stoppen met de roze 
zak. ‘Blijf vooral recycleren via de 
roze zak’, zegt Ovamwoordvoer
der Jan Verheyen. ‘Het voorstel 
van Fost Plus is waardevol’, zegt 
hij. ‘Maar Vlaanderen wil ook 
meer verantwoordelijkheid van de 
producenten.’ 
Fost Plus is opgericht door de 
verpakkingsindustrie, die wel 
meer wil recycleren maar weiger
achtig staat tegenover preventie
ve maatregelen als een verbod op 
plastic zakjes of statiegeld. 
Minister Schauvliege overweegt 
die opties wel. (kde)

‘Blijf recycleren 
via roze zak’

Via een transportband gaat het de shredder in. Verkeerspaaltjes uit gerecycleerd plastic.

REPORTAGE  I Van barbiepop tot plastic waterflesje: het Limburgse bedrijf Ecooh 
recycleert dagelijks het afval van meer dan twee miljoen Vlamingen.

V A N  O N Z E  R E D A C T E U R  

KORNEEL DELBEKE
FOTO’S BOUMEDIENE BELBACHIR 
HOUTHALENHELCHTEREN I  ‘Kijk, u loopt

al meteen op een plastic trap’, zegt Lorenzo
Delorenzi. Nog voor we zijn bureau binnen
zijn, toont de nieuwe ceo van het Limburg
se recyclagebedrijf Ecooh gretig de talloze
mogelijkheden om plastic afval een nieuw
leven te geven. ‘De trapleuning, de bloem
bakken, het tuinpad … allemaal gerecy
cleerd uit yoghurtpotjes, botervlootjes en
plastic zakjes. Met die bank in de tuin zijn
we zelfs genomineerd voor de Henry van de
Veldeprijs voor ecodesign.’

Delorenzi (55) staat pas sinds deze
maand aan het roer en spreekt vol vuur
over zijn bedrijf. Ecooh wil tegen 2020 zijn
capaciteit verdubbelen. ‘Europa wil tegen
2025 55 procent van het huishoudelijk plas
tic afval recycleren’, zegt hij. ‘Dat biedt niet
alleen groeimogelijkheden voor Ecooh, dat
als enig bedrijf in Vlaanderen op grote
schaal alle soorten kunststoffen recycleert,
ook maatschappelijk is het belangrijk een
duurzame oplossing vinden voor de grote
hoeveelheid afval.’

Al wat roze is ...
Ecooh verwerkt intussen het huishou

delijk plastic afval van meer dan twee mil
joen Vlamingen. ‘Alle plastic dat via de roze

2030 IS  NU
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Nieuw: postgraduaat 
gebouwbeheer
DIEPENBEEK - PXL-tech gaat 
samen met het Centrum 
Duurzaam Bouwen vanaf 
volgend jaar een nieuw 
postgraduaat gebouwbeheer 
lanceren.

“Het beheer van gebouwen 
wordt immers steeds ingewik-
kelder. De regels wijzigen, er 
zijn nieuwe technologieën en 
de kostprijs van energie heeft 
de prijs voor het beheer en het 
onderhoud van gebouwen 
aanzienlijk de hoogte inge-
jaagd”, zegt directeur To 
Simons van CeduBo.
Het nieuwe postgraduaat zal 
alle relevante technische en 
beheersaspecten behandelen. 
“De opleiding mikt zowel op 
nieuwe als ervaren beheerders 
van gebouwen. De enige 
voorkennis die vereist is, is een 
zekere affiniteit met de 
bouwwereld”, zegt ook Eric 
Gielen, coördinator postgradu-
aat bij PXL. Het postgraduaat 
start op 11 januari, de lessen 
vinden telkens op donderdag-
avond plaats. Het inschrijvings-
geld bedraagt 1.500 euro. (dc)

Xwww.voorinschrijven.pxl.be

Bitcoin plots in vrije val
HONGKONG - Dat beleggen in 
bitcoin een riskante aangele-
genheid is, wordt deze week 
pijnlijk duidelijk. Terwijl de 
virtuele munt in het begin van 
de week nog bijna 20.000 
dollar waard was, zakte de 
koers vrijdag in Hongkong tot 
onder de 13.000 dollar. Op één 
dag verloor de munt 21 procent 
van zijn waarde. Tegenover het 
hoogste niveau deze maand 
gaat het om een waardeverlies 
van bijna 40 procent.
Beleggers moeten er in ons 
land bovendien rekening mee 
houden dat ze belastingen 
verschuldigd zijn. Wie specu-
leert met de digitale munt en 
dat niet beroepsmatig doet, 
moet die inkomsten aangeven 
als “diverse inkomsten”, 
waarop een belasting van 33 
procent is verschuldigd. Dat 
blijkt uit een ruling waarover de 
fiscus vrijdag heeft bericht.
De fiscus beoordeelt dat niet 
als winst uit een gewone 
meerwaarde, zoals bij aandelen 
die men lange tijd aanhoudt. 
(b)

V.l.n.r. Joris Ceyssens, Bart Aerens, Steven Geudens, Johan Doucé, André Vandeput en Mario Herlie nemen de fakkel over. FOTO KAREL HEMERIJCKX

ECO-oh werd in 1989 opgericht
door de KS, Ovam, LVM en Eu-
robox, toen nog onder de naam 
Ekol. Het bedrijf werd in 2010
overgenomen door Koen Verha-
ert. In 2015 werd de naam gewij-
zigd in ECO-oh. Het bedrijf telt 
momenteel 45 medewerkers in de
vestigingen in Houthalen en
Laakdal. Het is het enige bedrijf in
ons land dat gemengde huishou-
delijke plastics, zoals botervloot-
jes, yoghurtpotjes, plastic zakjes 
of speelgoed omzet in nieuwe 
grondstoffen en producten. Denk

daarbij aan compostbakken of
palen voor bewegwijzering, of 
straatmeubilair en zitbanken. Het
bedrijf verwerkt nu al restplastics
van meer dan twee miljoen Vla-
mingen, via de ‘roze zakken’.
Daarvoor beschikt ECO-oh over 
een machinepark dat alle soorten
plasticafval kan verwerken.

Europa
Ondertussen wil Europa dat ons
land tegen 2025 meer dan de helft
(55 procent) van het plastic afval
recycleert. Tegen 2035 moet dat

zelfs 65 procent zijn. “Hierdoor
zullen de ingezamelde volumes
op korte termijn vervijfvoudi-
gen”, stelt Stefan Wauters van
ECO-oh. 
Het Houthalens bedrijf gaat
daarom de komende jaren fors in-
vesteren in een verdubbeling van
de capaciteit. Daarmee is een in-
vestering van minstens 5 miljoen
euro gemoeid. Om die groei in
goede banen te leiden, is Lorenzo
Delorenzi als nieuwe CEO voor
ECO-oh aangetrokken. Hij
brengt zijn ervaring van bij ver-
pakkingsgroep Van Genechten,
Borealis en Tetra Pak mee. (dc)

ECO-oh wil capaciteit verdubbelen
HOUTHALEN-HELCHTEREN - Het recyclagebedrijf ECO-oh (vroeger Ekol) met hoofdkwartier in Houthalen en 
vestiging in Laakdal, wil tegen 2020 zijn capaciteit verdubbelen. Daarmee anticipeert de verwerker van 
plastic afval op een recente beslissing van Europa, waarbij 55 procent van het plastic huishoudelijk afval 
tegen 2025 gerecycleerd moet zijn. 

CIJFER VAN DE DAG 2,02 procent mogen huurprijzen stijgen
De huurprijzen mogen volgende maand met 2,02 procent stijgen. Dat blijkt uit de gezondheidsindex 
die de FOD Economie publiceerde. De indexering van de huurprijs gebeurt doorgaans op de verjaar-
dag waarop het contract getekend werd, maar is geen verplichting. (b)
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• PRINTERS & KOPIEERMACHINES
• ALLE KANTOORBENODIGDHEDEN
• KANTOORMEUBELEN & BUREELSTOELEN
• BRANDKASTEN & PAPIERVERNIETIGERS
• PLANAFDRUK & COPYSERVICE
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